

Еженедельник новостей МДС, 30 сентября – 4 октября 2019

IBC Weekly News, September 30 – October 4, 2019

4 октября
В конференции «[Цифровая трансформация в Центральной Азии](#)» приняли участие Президент КР, ИТ эксперты государственных организаций и частных компаний из ЦА региона и других стран.

Представители МДС обсудили с замминистра экономики [Дастаном Кадыровым](#) вопросы **недропользования и фискальной политики**, в частности, инициативу по повышению налогов на доходы недропользователей.

Вопросы [маркировки товаров средствами идентификации](#) и выработки **согласованной позиции** по предложениям российской стороны рассмотрели в Минэкономике с участием бизнес-ассоциаций.

Представители МДС и [Делового совета Монголии](#) обсудили перспективы сотрудничества и инвестиционные возможности Кыргызстана, в частности, в **горнодобывающем секторе**.

Банк «Бай Тушум» провел [презентацию инновационного продукта](#) – торговой интернет-платформы «BTB Market».

РГ при [ГКПЭН КР](#) продолжила обсуждение **Перечня законопроектов** и проектов подзаконных НПА, предусматривающих внесение изменений в законодательные акты в сфере недропользования.

3 октября
[Посольство Германии в КР](#) провело прием в честь **Дня Германского единства**.

2 октября
Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков и [Дастан Бекешев, депутат ЖК КР](#), рассмотрели текущие инициативы государства в **сфере фискальной политики КР**.

October 4
The [Digital Transformation in Central Asia conference](#) with participation of **President Sooronbai Jeenbekov** brought together IT directors of government organizations and private companies from Central Asia and other countries.

IBC representatives discussed with the Deputy [Minister of Economy Dastan Kadyrov](#) issues of **subsoil use and fiscal policy**, in particular, the initiative to raise income taxes for subsoil users.

The Economy Ministry, with the participation of business associations, discussed issues of [labeling goods with identification tools](#) and **developing an agreed position** on the proposals of the Russian side.

Representatives of the IBC and [the Business Council of Mongolia](#) discussed the **prospects for cooperation and investment opportunities** in Kyrgyzstan, in particular in the mining sector.

Bai Tushum Bank presented its innovative product — the [BTB Market online trading platform](#).

The WG at the [State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use](#) continued discussion of the **List of draft laws and regulatory legal acts** providing for amendments to legislative acts in subsoil use.

October 3
The [German Embassy in Kyrgyzstan](#) held a reception on the occasion of German Unity Day.

October 2
IBC Executive Director Askar Sydykov and [MP Dastan Bekeshev](#), Member of the Parliamentary Committee on Economic and Fiscal Policy, reviewed current government fiscal policy initiatives.

Встречи с членами МДС

30 сентября При содействии [JICA](#) состоялась встреча с представителями НИИ социальной этики ([ERISE](#)). Рассмотрены состояние бизнес-среды в КР, возможности **расширения торгово-экономических связей** Кыргызстана и Японии.

Объявления

С 23 по 24 октября состоится [инвестиционное роуд-шоу](#) в ОАЭ, г. Шарджа. В рамках мероприятия пройдет бизнес-форум «**Кыргызстан – Объединенные Арабские Эмираты**».

Министерство торговли Турецкой Республики организует **программы делегаций покупателей** в рамках ряда выставок, проводимых в Турции. Представляем вашему вниманию [список программ](#), запланированных до конца 2019 года.

Harvey Nash/KPMG International подготовил [глобальный отчет о развитии ИТ: CIO Survey 2019](#).

Новости членов МДС

Деятельность ОсОО «Алтынкен» рассмотрена 2 октября на [выездном заседании](#) комитета по топливно-энергетическому комплексу и недропользованию Жогорку Кенеша КР.

1 октября Премьер-министр КР [посетил рудник Кумтор](#) и обсудил с президентом Centerra Gold Скоттом Перри перспективы сотрудничества с учётом **Стратегического соглашения** между КР и Centerra.

Кант ТШП строит [завод по производству шифера](#) в Кызыл-Кия Баткенской области. Проект заработает в первом квартале 2020 года.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в

Meetings with IBC members

September 30
With the assistance of [JICA](#), a meeting was held with representatives of the Epistemic Research Institute of Social Ethics. The meeting discussed the business [environment](#) and opportunities for **expanding trade and economic ties** between Kyrgyzstan and Japan.

Announcements

From October 23 to October 24, 2019, an [Investment Roadshow](#) will be held in the United Arab Emirates, Sharjah. Within the framework of this event, a business forum "**Kyrgyzstan - United Arab Emirates**" will be held.

Under the chairmanship of the Ministry of Trade of the Republic of Turkey, a **delegation program** is being organized at exhibitions in Turkey. We bring to your attention a [list of the programs](#), the implementation of which is scheduled before the end of 2019.

Almost two-thirds of organizations now allow technology to be managed outside the IT department, reports the [2019 Harvey Nash/KPMG CIO Survey](#).

News from IBC members

The Parliament Committee on Fuel and Energy Complex and Subsoil Use considered the activity of the **Alтынкен LLC** gold mining enterprise at a [retreat meeting](#) on October 2.

On October 1, Prime Minister Abylgaziev visited the [Kumtor gold mine](#) and discussed with Centerra Gold President Scott Perry cooperation prospects taking into account the [Strategic Agreement between Kyrgyzstan and Centerra](#).

Kant TSP (pipe and slate enterprise) is building a [plant for slate production](#) in Kyzyl-Kiya city of the Batken oblast. The project will start operating in the first quarter of 2020.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **September 30 - October 4, 2019** about the

законодательстве КР за **30 сентября - 4 октября**.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **23-29 сентября**: экономика, финансы, бизнес, инвестициями.

МДС в СМИ

2 октября ИАЦ Кабар опубликовал [видеосюжет](#), подготовленный МДС на тему: «**Чем привлекателен Кыргызстан для туристов?**». Участники: **Елена Калашникова**, директор ОсОО «Ак-Сай Трэвел» и **Кыял Кенжематова**, зам. директора департамента туризма.

События на 7-11 октября

7 октября
Встреча с представителями ОсОО «Делойт и Туш».

Встреча с руководством страховой компании ЗАО "Jubilee Kyrgyzstan Insurance Company".

8 октября
Заседание Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР под председательством Премьер-министра.

9 октября
Встреча с миссией Германского общества международного сотрудничества (GIZ).

10-11 октября
Международная [выставка по франчайзингу и торговле](#) International Franchise and Trade Expo и [Бишкекский инвестиционный форум](#) BIF-2019 пройдут в комплексе "Дасмия".

most important changes in the Kyrgyzstan's legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **September 30 - October 4, 2019** on economy, business and investment.

IBC in the media

On October 2, IAC Kabar published a [video clip](#) prepared by the IBC "What attracts tourists in Kyrgyzstan?" Participants: **Elena Kalashnikova**, Director of Ak-Sai Travel LLC and **Kyyal Kenjematova**, Tourism Department Deputy Director.

Events for October 7-11, 2019

October 7
Meeting with representatives of the Deloitte & Touche LLC.

Meeting with the management of the Jubilee Kyrgyzstan Insurance Company.

October 8
The Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic will hold its meeting..

October 9
Meeting with the mission of the German Society for International Cooperation (GIZ).

October 10-11
[International Franchise and Trade Expo](#) and [Bishkek Investment Forum](#) BIF-2019 will be held at the Dasmiya cultural and ethnographic center.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.
You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.